



### **YOUNG BUT FULL OF ENTHUSIASM**

We are a group of Dreamers who believe that culture and social engagement are the fundamental and essential elements for our society to grow.

UNIPANT was founded only on September 5, 2023, and immediately achieved incredible success for the island of Pantelleria, which has motivated us even more.

### **BRINGING KNOWLEDGE AND CULTURE**

Our goal is to bring events, initiatives, and opportunities to learn about the knowledge and culture of the islanders and beyond. Many young people follow us, and this gives us strength.

Through educational, training, outreach, and cultural activities, we have opened new possibilities and horizons for the island, which is now less 'isolated'.

### **GROWING AND LEARNING TOGETHER OUR EDUCATIONAL ACTIVITIES**

With courses, workshops, and seminars, UNIPANT offers more than 50 educational activities for young people and adults, to be held in person at the headquarters or on the island, and online for those who are on the island only for limited periods or live elsewhere but want to grow with us.

### **LANGUAGES, IT, AND MORE**

The most requested courses are certainly those related to foreign languages. We offer BASIC AND INTERMEDIATE ENGLISH, BASIC FRENCH, BASIC SPANISH, BASIC JAPANESE, and ITALIAN FOR FOREIGNERS courses.

Among the most requested are also IT and ASTRONOMY courses, and also PHOTOGRAPHY, MOVEMENT MEDITATION, COMMUNICATING WITH OTHERS, YOGA AND MEDITATION, CONTEMPORARY DANCE, ASTROLOGY, PALM LEAF WEAVING, FABRIC AND SILK PAINTING, GARDEN PREPARATION AND MANAGEMENT, VIOLIN, SINGING, INTRODUCTION TO MUSIC, JOURNALISM.

### **SEMINARS AND WORKSHOPS**

Seminars are an important window not only on the history and traditions of Pantelleria but also on the world.

With the formula, coined specifically for our free activities, 'Panteschità', funded by public bodies, we offer annual workshops on the history, traditions, and dialect of the island, to make it known to those who are not from Pantelleria and to collect the testimonies of the islanders.

These seminars are joined by others on rights, the environment, medicine, art, music, history, etc., also with important guests and speakers of primary importance in their respective fields.

### **CULTURAL ACTIVITIES**

Cultural activities are an extension of educational activities and offer opportunities for reflection, discussion, and in-depth study because, even in their more playful aspect, they always address important issues.

Therefore, UNIPANT produces shows, concerts, book presentations, themed dinners, themed evenings, the Book and Audiobook Club, trips and guided tours, conferences, lectures, film and documentary screenings, theatrical performances, and much more.

### **ERASMUS+**

Despite its recent establishment, UNIPANT has joined the Erasmus+ circuit, thanks to UNIEDA, to increase cultural relations and exchanges with other European countries and to give its members the opportunity to experience studying abroad.



### **JUNG, ABER VOLLER ENTHUSIASMUS**

Wir sind eine Gruppe von Träumern, die glauben, dass Kultur und soziales Engagement die grundlegenden und unverzichtbaren Elemente für das Wachstum unserer Gesellschaft sind. UNIPANT wurde erst am 5. September 2023 gegründet und hat auf der Insel Pantelleria sofort unglaublichen Erfolg gehabt, was uns noch mehr motiviert hat.

### **WISSEN UND KULTUR VERMITTELN**

Unser Ziel ist es, Veranstaltungen, Initiativen und Gelegenheiten zu bieten, um das Wissen und die Kultur der Inselbewohner und darüber hinaus zu erlernen. Viele junge Menschen folgen uns, und das gibt uns Kraft. Durch Bildungs-, Ausbildungs-, Öffentlichkeits- und Kulturaktivitäten haben wir neue Möglichkeiten und Horizonte für die Insel eröffnet, die jetzt weniger "isoliert" ist.

### **GEMEINSAM WACHSEN UND LERNEN UNSERE BILDUNGSAKTIVITÄTEN**

Mit Kursen, Workshops und Seminaren bietet UNIPANT über 50 Bildungsaktivitäten für junge Menschen und Erwachsene an, die persönlich am Hauptsitz oder auf der Insel stattfinden, sowie online für diejenigen, die nur für begrenzte Zeit auf der Insel sind oder anderswo leben, aber mit uns wachsen möchten.

### **SPRACHEN, IT UND MEHR**

Die gefragtesten Kurse sind sicherlich diejenigen, die sich auf Fremdsprachen beziehen. Wir bieten KURSE FÜR ENGLISCH ANFÄNGER UND MITTELSTUFE, FRANZÖSISCH ANFÄNGER, SPANISCH ANFÄNGER, JAPANISCH ANFÄNGER und ITALIENISCH FÜR AUSLÄNDER an.

Zu den gefragtesten gehören auch IT- und ASTRONOMIEKURSE sowie FOTOGRAFIE, BEWEGUNGSMEDITATION, KOMMUNIKATION MIT ANDEREN, YOGA UND MEDITATION, ZEITGENÖSSISCHER TANZ, ASTROLOGIE, PALMENBLATTFLECHTEN, STOFF- UND SEIDENMALEREI, GARTENVORBEREITUNG UND -PFLEGE, VIOLINE, GESANG, EINFÜHRUNG IN DIE MUSIK, JOURNALISMUS.

### **SEMINARE**

Seminare sind ein wichtiges Fenster nicht nur zur Geschichte und den Traditionen von Pantelleria, sondern auch zur Welt.

Mit der speziell für unsere kostenlosen Aktivitäten entwickelten Formel „Panteschità“, die von öffentlichen Einrichtungen finanziert wird, bieten wir jedes Jahr Workshops zur Geschichte, den Traditionen und dem Dialekt der Insel an, um sie denjenigen bekannt zu machen, die nicht von Pantelleria stammen, und um die Zeugnisse der Inselbewohner zu sammeln.

Diese Seminare werden durch weitere Seminare zu Rechten, Umwelt, Medizin, Kunst, Musik, Geschichte usw. ergänzt, auch mit wichtigen Gästen und Rednern von herausragender Bedeutung in ihren jeweiligen Bereichen.

### **KULTURAKTIVITÄTEN**

Kulturaktivitäten sind eine Erweiterung der Bildungsaktivitäten und bieten Anregungen für Reflexion, Diskussion und vertiefende Studien, da sie auch in ihrem spielerischen Aspekt immer wichtige Themen behandeln.

Daher produziert UNIPANT Shows, Konzerte, Buchpräsentationen, Themenabende, Themenabende, den Buch- und Hörbuchclub, Reisen und Führungen, Konferenzen, Vorträge, Film- und Dokumentarfilmvorführungen, Theateraufführungen und vieles mehr.

### **ERASMUS+**

Trotz ihrer jungen Gründung ist UNIPANT dank UNIEDA in den Erasmus+-Kreislauf eingetreten, um die kulturellen Beziehungen und den Austausch mit anderen europäischen Ländern zu intensivieren und ihren Mitgliedern die Möglichkeit zu geben, ein Auslandsstudium zu absolvieren.